
  
 
 

Zápis 
            z 19. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 6. 2. 2020 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT 
Čas konání: 14:00 – 15:40 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 34 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: Ing. Kopečková  
Neomluveni: T. Prášek 
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani doc. Hlinka, doc. Fuis a Ing. Bednář, tajemník           

Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

 
Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 18. řádného zasedání, plnění usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Předložení aktualizace Organizačního řádu FSI 
5. Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství 

Vysokého učení technického v Brně pro rok 2020 
6. Konečné projednání Pravidel pro organizaci studia na fakultě 
7. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
8. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
9. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal děkana fakulty doc. Katolického, proděkany doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře              
a tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Ramík, Bc. Belza 
Hlasování: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 2 
 
 
ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 18. řádného zasedání, plnění            
usnesení 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 19. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 31  proti: 0 zdržel se: 0 
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Kontrola zápisu z 18. řádného zasedání:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 18. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 27  proti: 0 zdržel se: 4 
 
Plnění usnesení:  
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly. 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- 18. 2. budou schvalovány akreditace studijních programů, Rada pro vnitřní hodnocení vznesla            

drobné připomínky pouze ke dvěma z předložených programů. 
- Probíhají konzultace s ústavy ohledně relokalizace z důvodu rekonstrukce areálu. 
- Probíhá připomínkové řízení k mzdovému řádu, připomínky FSI byly zapracovány. 
- Byl podán mobilitní projekt MOST II. 
- Pro Metodiku 17+ byl finalizován modul III, další moduly budou zasílány na fakulty k              

připomínkování. 
- Na kolegiu rektora předložila ředitelka CESY návrh na spoluúčast fakult na financování            

reprezentací, požadavkem bylo odsouhlasení 50 % nákladů na dvě plánované akce. Zástupci            
fakult se shodli, že jsou ochotni přispívat, bylo by ale lepší, aby náklady na sportovní reprezentaci                
VUT byly zahrnuty v rozpočtu VUT. 

- 11. 2. proběhne na fakultě seminář k TAČRu. 
Doc. Hlinka: 
- Byl zprovozněn fakultní web v anglickém jazyce. 
- Na webových stránkách jsou prezentovány akce k 120. výročí FSI. 
- Bude otevřen Strojobchod - obchod s fakultními reklamními předměty. 

Tajemník: 
- Koncem února bude dohotovena projektová dokumentace k rekonstrukci budov A5 a A6. U             

objektu A6 došlo k problémům s požární ochranou a rekonstrukce auly potrvá déle, než bylo               
plánováno. 

- 7. 2. proběhne poslední kolo výběru generálního projektanta. 
RNDr. Popela: 
- Strategický záměr MŠMT: materiál byl senátorům zaslán, do 10. 2. mohou zasílat připomínky. 
- RVŠ: RNDr. Popela podal aktuální informace o projednávané legislativě (novela VŠ zákona),            

ekonomických záležitostech a probíhající diskuzi na téma Metodika 17+. 
- AS VUT: senátorům byla zaslána prezentace prof. Režňákové, na zasedání RNDr. Popela            

informoval o pravidlech rozpočtu VUT. 
Doc. Roupec: 
- LK RVŠ projednávala novelu VŠ zákona. 

 
 

ad 4) Předložení aktualizace Organizačního řádu FSI 
 
Doc. Hlinka požádal o přejmenování Oddělení výzkumu, vývoje a vnějších vztahů na Oddělení             
vnějších vztahů a marketingu, neboť právě tyto aktivity začaly ve stávajícím oddělení převažovat.             
Agenda výzkumu a vývoje bude převedena pod Správní oddělení. 
 
Prof. Štětina upozornil, že v předloženém materiálu není uvedena agenda akreditací. Doc. Hlinka slíbil              
tuto činnost doplnit. 
Doc. Pantělejev upozornil, že v Organizačním řádu nyní chybí oddělení, z jehož názvu by bylo patrné,                
že se zabývá výzkumem. V diskuzi se senátoři usnesli na svolání schůzky, která se bude tímto                
tématem zabývat. 
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ad 5) Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství 

     Vysokého učení technického v Brně pro rok 2020 
 

Pan tajemník upozornil, že v předkládaných pravidlech není aktualizován čl. 2 a 3, důvodem je, že                
dosud nebyla předložena pravidla VUT. Dále není aktualizován čl. 4 - pravidla MŠMT jsou již známa,                
ale zatím se do Pravidel FSI nepromítla. Na úrovni VUT se předpokládá částečné rozmrazení fixní               
části příspěvku, přesná čísla nejsou známa. Pan tajemník dále informoval o změnách na úrovni              
MŠMT: dochází k posunu v rozdělení institucionální podpory, k posílení složky rozdělované podle             
Metodiky 17+ a posunu v metodice rozdělení specifického výzkumu. K nejvýraznějším změnám na             
úrovni fakulty patří posun rozdělení prostředků za vědecký výkon. Dále došlo ke změně v rozdělení               
provozních prostředků. 
 
Prof. Štětina doplnil informace ke specifickému výzkumu. 
O předložených pravidlech bude jednat Finanční komise 13. 2. 2020. 
 
 
ad 6) Konečné projednání Pravidel pro organizaci studia na fakultě 
 
Pravidla pro organizaci studia byla předložena v listopadu 2019. Studijní komise k nim vznesla 3               
připomínky, které byly akceptovány. Připomínky Komise pro vědu a výzkum řeší právnička FSI. Další              
připomínky vznesla Legislativní komise, týkaly se např. upřesnění výkladu apod. Proděkan Fuis uvedl,             
že dokument bude z důvodů akreditací nových studijních programů v dohledné době otevřen ještě              
jednou, do té doby budou všechny připomínky náležitě projednány. 
Vyjádření Studijní komise: komise o pravidlech jednala na dvou schůzkách v listopadu a v lednu, její                
připomínky byly spíše formálního charakteru a byly do pravidel zapracovány. 
Vyjádření Komise pro vědu a výzkum: doc. Pantělejev uvedl, že o připomínkách komise sice jedná               
proděkan Křupka s právničkou, jsou ale spíše formálního a upřesňujícího charakteru a vyřešení by              
nemělo být problémem. 
Legislativní komise: doc. Roupec uvedl, že dokument vznikl sloučením několika předpisů, což vedlo k              
některým problémům, na které komise narazila (terminologické apod.), nejsou však natolik závažné,            
aby komise měla námitky k předloženému dokumentu. 
Ing. Ramík upozornil na další nepřesné vyjádření, jeho námitka byla akceptována a bude do              
dokumentu zapracována. 
 
Usnesení: AS FSI projednal Pravidla pro organizaci studia na fakultě ze dne 6. 2. 2020 a nemá                 
námitky. 
Hlasování: pro: 32  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 7) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 
19. 12. 2019 proběhlo výběrové řízení na pozici výzkumného pracovníka pro projekt SPIL: 
Zástupce FSI doc. Klimeš 
Hlasování: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 1 
Proběhlo výběrové řízení na pozice docenta na ÚK: 
Zástupce FSI doc. Návrat 
Hlasování: pro: 32 proti: 0 zdržel se: 1 
 
V dalším období budou probíhat následující výběrová řízení: 
2x pozice odborného asistenta na ÚPI: 
Zástupce FSI RNDr. Popela 
Náhradník prof. Štětina 
Hlasování: pro: 33 proti: 0 zdržel se: 1 
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Pozice odborného asistenta na ÚMVI: 
Zástupce FSI doc. Blecha 
Náhradník Mgr. Hoderová 
Hlasování: pro: 32 proti: 0 zdržel se: 1 
Pozice senior researcher na ÚFI: 
Zástupce FSI Ing. Popela 
Náhradník Mgr. Hoderová 
Hlasování: pro: 32 proti: 0 zdržel se: 1 
Pozice akademického pracovníka na ÚM: 
Zástupce FSI doc. Matoušek 
Náhradník doc. Knoflíček 
Hlasování: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 2 
Pozice ředitele/ředitelky NETME: 
Zástupce FSI Ing. Houfek 
Náhradník doc. Pacal 
Hlasování: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 2 
Pozice asistenta/asistentky znalostního transferu na ÚK: 
Zástupce FSI Ing. Houfek 
Náhradník doc. Pantělejev 
Hlasování: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 2 
Pozice akademických pracovníků na ÚK: 
Zástupce FSI doc. Pantělejev 
Náhradník  Ing. Houfek 
Hlasování: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 12 
 
 
ad 8) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 
Návrh termínu 20. zasedání je čtvrtek 12. 3. 2020 ve 14.00 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Organizační řád FSI 
- Pravidla rozdělení finančních prostředků 
- Časový plán 
- Výroční zpráva o hospodaření FSI 
- Plán realizace strategického záměru FSI 

Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 4 
 
 
ad 9) Různé 
  
Doc. Návrat předal zástupcům FSI poděkování studentů oboru Mechatronika za prosazení zakoupení            
licence MATLABu (jmenovitě Ing. Konečná, RNDr. Popela, prof. Štětina a pan děkan) a při té               
příležitosti navrhl přijmout následující usnesení: 
Usnesení: AS FSI děkuje vedení FSI a zástupcům FSI v AS VUT za podporu a úsilí vynaložené při                  
prosazení záměru pořídit univerzitní licenci programu MATLAB. 
Hlasování: pro: 28  proti: 0 zdržel se: 3 
 
Prof. Maca vznesl dotaz ohledně nejasností při vykazování publikací v IS. 
Pan děkan odpověděl, že se jedná o duplicity, případně chybovost při zadávání do Apolla. 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
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Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Ing. Petra Kosová   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
zapsala: Brigita Rohovská 
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